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Noul proprietar al Aversa se gândeºte
la relocarea producþiei
l Stan Popa, vicepreºedinte AAAS : “Afirmaþiile conducerii de la Aversa
cu referire la relocarea producþiei trãdeazã o atitudine de nepãsare”

Michael Topolinski, noul
proprietar al Aversa, ana-
lizeazã posibilitatea, ca în

viitor, sã relocheze producþia într-un
alt spaþiu, tot din Bucureºti. „Vrem
sã construim o fabricã care sã bene-
ficieze de tehnologie cât mai avan-
satã, cu un echipament de ultimã ge-
neraþie, iar acest lucru ar putea fi po-
sibil printr-o relocare a producþiei,
însã acest lucru se va întâmpla în

timp”, ne-a precizat, ieri, directorul
companiei Aversa Manufacturing.
Afirmaþiile proprietarului Aversa cu
referire la posibilitatea relocãrii pro-
ducþiei nu sunt privite cu ochi buni
de cãtre Administrarea Activelor
Statului (AAAS), cel mai important
creditor al companiei.

Vicepreºedintele AAAS, Stan
Popa, ne-a declarat ieri, cã astfel
de afirmaþii, în preajma procesu-

lui, denotã o “atitudine de nepãsa-
re din partea conducerii compa-
niei Aversa“.

În urmãtoarele zile, oficialii din
AAAS vor stabili data când va avea
loc comitetul creditorilor de la Aver-
sa, înainte de procesul de pe 14 no-
iembrie.

ALEXANDRA CRÃCIUN
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Deficitul bugetar al Australiei creºte pentru
recapitalizarea bãncii centrale

Australia a fost privitã, dupã de-
clanºarea crizei financiare globale,
ca o insulã de stabilitate. Aparenþele

par, însã, cã nu mai
pot þine pasul cu rea-
litatea.

Una dintre primele
mãsuri ale noului gu-
vern de la Antipozi,
rezultat în urma ale-
gerilor generale din
septembrie 2013, a

fost majorarea capitalului bãncii
centrale (n.a. RBA, Reserve Bank of
Australia).

“Economia este cu susul în jos în
Australia, unde guvernul tocmai a

salvat banca
centralã, în
loc sã fie in-
vers”, scria
recent Wall
Street Jour-
nal, arãtând
cã “erodarea
capi ta lu lu i
s-a datorat,
parþial, politi-
cilor Federal
Reserve de
menþinere a
dobânzilor la minime istorice”.

Injecþia de capital a fost de 8,8 mi-
liarde de dolari australieni, în condi-

þiile în care raportul dintre capitalul
ºi activele bãncii a scãzut de la 11%
în 2008 pânã la 3,8% (vezi grafic).

Politica Fed-ului a determinat o
scãdere a valorii în dolari australieni
a activelor americane din rezerva
RBA, la care se adaugã costul inter-
venþiilor de pe piaþa valutarã. În arti-
colul din WSJ se mai aratã cã “în te-
orie, o bancã centralã poate sã tipãre-
ascã, pur ºi simplu, pentru îndeplini-
rea atribuþiilor sale, dar aceasta ar
determina creºterea inflaþiei ºi di-
storsionarea sistemului financiar”.

Noul guvern, de centru-dreapta, a
justificat majorarea capitalului bãn-
cii centrale prin “necesitatea protejã-
rii naþiunii în faþa ºocurilor economi-
ce globale”, deºi se confruntã cu sar-
cina dificilã de reducere a deficitului

bugetar lãsat în urmã de guvernul
anterior. ªeful Trezoreriei a declarat
cã injecþia de capital s-a fãcut la ce-
rerea guvernatorului RBA, Glenn
Stevens, la doar o zi dupã creºterea
pragului datoriei publice cu 200 de
miliarde de dolari australieni, dupã
cum mai scrie WSJ.

Dar de ce ar avea nevoie o econo-
mie consideratã sãnãtoasã de majo-
rarea pragului datoriei publice, mai
ales când prognozele oficiale indicã
o revenire a economiei globale?
Pentru cã totul nu a fost decât o iluzie
generatã de banii ieftini.

(continuare în pagina 14)

Plictisit de harþa
cu Bãsescu ºi Ponta,
Antonescu se ia de FMI

Lui Crin Antonescu nu-i mai
ajunge scena politicã autohto-
nã pentru înfruntãri, chiar ºi

disputele cu Traian Bãsescu i se par
plictisitoare, aºa cã a ales sãptãmâna
aceasta sã se ia la harþã cu FMI.

Temele de luptã au fost reducerea
CAS ºi negocierile privind majora-
rea cotei unice.

Liderul PNL Crin Antonescu a
afirmat ieri cã bugetul pentru anul
viitor ar permite scãderea contribu-
þiilor de asigurãri sociale cu 3% încã
din ianuarie. Domnia sa susþine cã
experþii FMI, veniþi la Bucureºti, “se
înºalã” atunci când susþin cã nu era
posibilã reducerea CAS de la înce-
putul anului viitor. Crin Antonescu a
recunoscut cã, într-adevãr, este
preferabilã reducerea CAS din se-

mestrul doi cu 5%, decât cu 3%, la
începutul anului.

ALEXANDRU SÂRBU
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O nouã Sfîrãialã la Templeton
l Curtea de Apel anuleazã, din nou, numirea administratorului Fondului Proprietatea l Ioana
Sfîrãialã: “Oferta de rãscumpãrare ar trebui anulatã” l Konieczny: “Hotãrârea Curþii de Apel nu are
niciun impact asupra programului de buy-back” l FP, reprezentat în proces de Nestor Nestor
Diculescu Kingston Petersen l 20% din titlurile FP, subscrise în oferta de rãscumpãrare

Î
n plinã ofertã de rãscumpãrare,
Fondul Proprietatea a primit o
nouã loviturã de la Curtea de
Apel Bucureºti, care a decis anu-
larea unei hotãrâri a acþionarilor

Fondului, prin care Franklin Temple-
ton a fost numit administrator.

Instanþa a admis, luni, recursul
formulat de avocatul Ioana Sfîrãialã,
acþionar minoritar al Fondului,
împotriva unei sentinþe civile din de-
cembrie 2011 ºi a constatat nulitatea
hotãrârii AGEA nr.5/29.11.2010,
prin care fusese modificat Actul
Constitutiv al FP.

Curtea de Apel a respins ºi cereri-
le de intervenþie formulate de Man-
chester Sercurities Corp. ºi Georgia
Palade van Dusen.

Ioana Sfîrãialã ne-a declarat:
“Dupã decizia de luni a Curþii de
Apel, ar trebui sã se întâmple ceea ce
trebuia sã se întâmple deja pânã
acum, adicã ASF sã ia act de faptul
cã Fondul Proprietatea nu are repre-
zentant, sã suspende toate deciziile
de pânã acum, inclusiv oferta de
rãscumpãrare. Pânã acum, CNVM a
rãspuns cã Franklin Templeton ac-
þioneazã în baza acestei hotãrâri
AGA (n.r. cea din noiembrie 2010),
care a fost acum anulatã de Curtea de
Apel. Probabil cã, acum, vor invoca
hotãrârile ulterioare. Între timp, ba-
nii pleacã, iar Fondul rãmâne o car-
casã goalã. Decizia este la ASF, care
este însã o instituþie politizatã. FP

ºi-a schimbat casa de avocaturã ºi
este acum reprezentat de Nestor
Nestor Diculescu Kingston Petersen
(n.r. unde Ana Diculescu ªova,
mama vitregã a ministrului Dan
ªova, este partener). Deciziile în
multe procese câºtigate de FP au fost
date pe bandã rulantã, la ordin”.

În replicã, Grzegorz Konieczny,
vicepreºedintele Franklin Temple-
ton, ne-a declarat cã hotãrârea Curþii
de Apel nu are niciun impact asupra
programului de buy-back. Totodatã,
domnia sa ne-a confirmat cã
NNDKP reprezintã Fondul în unele

procese, inclusiv în cel pierdut la
Curtea de Apel, luni.

Avocatul Ioana Sfârãialã, acþionar
minoritar al FP, a mai obþinut, anul
trecut, tot la Curtea de Apel, anula-
rea unei hotãrâri AGA a FP din sep-
tembrie 2010 prin care compania
Franklin Templeton a fost numitã
administrator.

Avocatul a invocat motive proce-
durale, respectiv faptul cã proiectul
de modificare a actului constitutiv al
societãþii nu a fost publicat în terme-
nul legal, cu 30 de zile înainte de
AGA.

AcþionariiFPauratificat însã, la fie-
care AGA, hotãrârile Adunãrilor
precedente, iar Ioana Sfãrãialã le-a
contestat la rândul sãu, pe motiv cã
acestea sunt convocate de Franklin
Templeton, care nu ar avea nici o cali-
tate faþã de Fond. Astfel, în instanþã,
mai sunt zeci de procese pe tema nu-
mirii administratorului Fondului. FP a
anunþat în mai multe comunicate cã a
câºtigat o parte dintre aceste procese.

ADINA ARDELEANU,
OCTAVIAN RADU

(continuare în pagina 13)

Citiþi, în pagina 13,
articolul „FMI: «Listarea Romgaz –

un succes, eºecul privatizãrii
CFR Marfã – un pas înapoi»”

CÃLIN
RECHEA

Deºi au trecut aproape douã luni de la privatizare, disensiunile pe

marginea subiectului Aversa continuã sã încingã spiritele celor impli-

caþi, de la conducerea companiei pânã la membrii aflaþi în comitetul

creditorilor. Subiectul divergenþelor dintre conducerea Aversa ºi Au-

toritatea pentru Administrarea Activelor Statului (AAAS), cel mai im-

portant creditor al companiei, este legat de modul în care a avut loc li-

citaþia pentru achiziþa fabricii de pompe de cãtre omul de afaceri ca-

nadian Michael Topolinski, oficialii din AAAS contestând în tribunal

procesul de privatizare.

Contestaþia AAAS va fi analizatã de Tribunal pe 14 noiembrie, ambele

pãrþi sperând ca sentinþa sã le dea câºtig de cauzã.

Majorarea accizei pentru
carburanþi ne umflã inflaþia

Ca sã poatã acorda creºteri de
salarii ºi pensii ºi sã poatã
reduce CAS, autoritãþile au

anunþat indexarea accizelor cu rata
inflaþiei, introducerea unei accize
suplimentare de 7 cenþi pe litrul de
carburant, precum ºi impozitarea
unor construcþii speciale deþinute de
presoane juridice. Convinºi cã ne-au
luat ochii cu majorarea salariilor ºi
pensiilor, politicienii care se pregã-
tesc de alegerile europarlamentare ºi
prezidenþiale de anul viitor nu s-au

obosit sã ne prezinte ºi impactul
acestor mãsuri în inflaþie ºi în eco-
nomie.

Oamenii de afaceri ºi analiºtii susþin
cã majorarea accizelor pentru carbu-
ranþi ne umflã inflaþia. Cu cât, nimeni
nu ºtie exact. Mediul de afaceri aratã
cu degetul la stârpirea evaziunii fisca-
le, de care nimeni nu se preocupã în
ultima vreme pe motiv cã ANAF este
în reorganizare. (A.T.)

(continuare în pagina 5)

SIF-URILE VIN LA CONDUCERE

Ce are nevoie Bîlteanu de
la Biofarm: terenuri sau
medicamente?
l Surpriza ar putea veni de la ASF - unii
acþionari au cerut concertarea SIF Banat-Criºana
ºi SIF Muntenia

Conducerea “Biofarm” (simbol
BIO) se va schimba dupã
Adunarea Generalã progra-

matã pentru astãzi, însã actualul
preºedinte-director general, Dãnuþ
Vasile, îºi doreºte ca societatea sã
rãmânã “ceea ce a fost ºi pânã acum”,
adicã sã realizeze creºteri constante
ale profitului ºi ale cifrei de afaceri.

Dãnuþ Vasile ºi-ar dori un nou
mandat în fruntea companiei ºi se
pare cã are toate ºansele sã îl
primeascã, având în vedere cã Dra-
goº Bîlteanu, preºedintele SIF1 Ba-
nat-Criºana (care are împreunã cu
SIF Muntenia peste 50% din titlurile
BIO), îl susþine.

Dragoº Bîlteanu a spus, într-un in-
terviu acordat recent ziarului

“BURSA”, cã ar fi indicat ca actua-
lul preºedinte al Biofarm - Dãnuþ Va-
sile – sã continue sã contribuie la bu-
nul parcurs al societãþii, în calitate de
Preºedinte - Director General.

Domnul Dãnuþ Vasile ne-a spus
cã performanþele viitoare ale fabricii
de medicamente depind ºi de ceea ce
vor ºi noii membri ai CA - dacã vor
alege sã investeascã pentru dezvol-
tarea companiei sau dacã vor sã
acorde dividende. Preºedintele ac-
tual al Biofarm este adeptul unui mix
în aceasã privinþã : “Mi-aº dori sã fie
ca pânã acum. Sã se investeascã ºi sã
se acorde ºi dividende”.

OCTAVIAN RADU
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Eurobank vrea
sã renunþe la 10%
din angajaþi
l ªeful Eurobank, în
vizitã în þara noastrã

Grupul bancar elen Euro-
bank, acþionarul majoritar
al Bancpost, a anunþat ieri

cã are de gând sã renunþe la a zecea
parte din forþa de muncã printr-un
program de plecãri voluntare, în
conformitate cu un plan de mãsuri
destinat sã pregãteascã banca pentru
privatizare, transmite Reuters.

“Condiþiile economice deosebit
de critice pe care le-am înregistrat în
ultimii ani, în combinaþie cu evolu-
þiile din sectorul bancar, ne obligã sã
ajustãm grupul la noile realitãþi”, a
informat Eurobank într-un comuni-
cat de presã. Potrivit unui oficial al
bãncii, citat de Agerpres, Eurobank
ºi-a propus sã renunþe la 700 de locu-
ri de muncã.

Sãptãmâna aceasta, ºeful Euro-
bank, Christos Megalou, vine în Bu-
cureºti, în vizita anualã periodicã,
ocazie cu care se va întâlni ºi cu gu-
vernatorul BNR, Mugur Isarescu,
spun surse bancare.

Eurobank este una din cele patru
mari bãnci care au fost salvate de
Uniunea Europeanã ºi Fondul Mo-
netar Internaþional. Fondul de spriji-
nire bancarã din Grecia (HFSF) a in-
jectat 5,84 miliarde de euro din fon-
durile oferite de UE ºi FMI în Euro-
bank ºi în prezent deþine aproximativ
95% din acþiunile bãncii. Autoritãþi-
le de la Atena au termen limitã pânã
în luna martie 2014 sã privatizeze,
parþial sau total, Eurobank.

(continuare în pagina 16)


